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CONFORM CU ORIGINALUL

Parlamentul României

Senat

INTERPELARE

Adresată: ministrului educației naționale
De către: Doamna Senator Silvia Dinică
Circumscripția electorală: nr 42, București
Grupul Parlamentar: LISR
Ședința Senatului din data de: 02.10.2018
Obiectul interpelării: Noua lege a educației

Stimată/stimate doamnă/domnule ministru,

"Ministerul Educatiei Nationale demareaza un amplu proces de revizuire a legislației in 
domeniul educatiei. Mai precis, o noua Lege a Educatiei Nationale, cu un nou spirit si de o alta 
anvergura, o lege cuprinzatoare, coerenta si flexibila. In acest sens, este necesara identificarea 
zonelor de schimbare, a domeniilor catre care este necesar sa ne orientam cu precadere. Un vector 
important in vederea atingerii obiectivelor de mai sus il reprezinta valorificarea experientei 
acumulate in aplicarea prezentei Legi a Educatiei Nationale, ajustarea diferitelor prevederi care s-au 
dovedit a fi nefunctionale sau contradictorii, dar si pastrarea celor valoroase, precum si adaptarea 
cadrului legal la cerintele actuale ale beneficiarilor educatiei si ale societatii, in general", se arată în 
comunicatul MEN. Totodată, se vor identifica modelele de buna practica, atat in Europa, cat si 
dincolo de frontierele ei, directiile, strategiile si politicile care, adaptate si aplicate in Romanța, ar 
putea duce Ia schimburi benefice majore in sectorul educațional.

Pe lista celor care alcătuiesc Consiliul Consultativ al Ministerului Educatiei Nationale și care vor 
iniția noua Legie a Educației în așa fel încât actul normativ să devină un document modem și adaptat 
nevoilor sistemului (elevi/studenți și cadre didactice/sindicate/părinți/ONG-uri implicate), se află 
numele unor personalități românești și din străinătate, recunoscute pentru profesionalismul si 
probitatea lor.

Prin expertiza membrilor Consiliului Ministerului, se va elabora unui nou cadru legislativ pentru 
sistemul romanesc de educatie si formare profesionala. În acest context e bine de știut:

1. Care este stadiu! noii Legi a Educației, în condițiile în care lucrările Consiliului Consultativ al 
Ministerului Educatiei Nationale trebuiau sa inceapa in luna iulie 2018?



2. Care sunt prevederile din actuala Lege vor fi păstrate sau/și îmbunătățite?

3. Când se preconizează un prim draft al legii si punerea lui în dezbatere publică?

Solicit răspuns scris.

Data
02.10.2018

Senator, SilviaMonica Dinică


